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PM 2010: RII (Dnr 329-1571/2009) 

 

 

Uteserveringar, översyn av tillståndsgivning 
Skrivelse från Rådet till skydd för Stockholms skönhet 

 

 

Borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 

Skrivelse från Rådet till skydd för Stockholm skönhet om ”Uteserveringar, över-

syn av tillståndsgivning” anses besvarad med vad som anförs i denna promemo-

ria. 

 

 

 

Föredragande borgarrådet Ulla Hamilton anför följande. 

 

Ärendet 

 

Skönhetsrådet har i en skrivelse den 25 maj 2009 till kommunstyrelsen pekat på att 

vissa av stadens restauranger och kaféer har tillstånd för uteserveringar året runt. 

Skönhetsrådet menar att det inte är givet att en yta som tidigare upplåtits några som-

marmånader lämpar sig att användas för serveringsändamål året runt. En annan kon-

sekvens är att vissa restauranger och caféer använder sitt tillstånd för att lagra möbler 

och inhägnader. 

 

Beredning 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och trafikkontoret för yttrande. 

Stadsledningskontoret anser att uteserveringar som används som uppställnings-

plats för möbler försämrar tillgängligheten och därför inte ska finnas i stadens offent-

liga rum. 

Trafikkontoret anser att det inte ska vara möjligt att utnyttja polistillstånd enligt 

ordningslagen för upplåtelse av offentlig plats till uteservering, till förråd/lager av 

olika sorters material. Uteserveringen ska bidra positivt till gatumiljö och stadsliv, ett 

möbelförråd/lager kan inte anses göra detta och trafikkontoret anser därför att dessa 

företeelser ska bort från den offentliga platsen. 

 

Mina synpunkter 

 

Uteserveringarna har blivit ett trevligt inslag i Stockholms stadsbild. Stadens roll är 

att underlätta för Stockholms restaurang- och kaféägare att bedriva sin verksamhet. 

Det är dock viktigt att villkoren för uteserveringar följs. Uteserveringar ska inte an-

vändas som uppställningsplats och när detta påträffas är det viktigt att tillsynen resul-

terar i någon form av påföljd. Alliansen har förenklat hanteringen av tillstånden för 

uteserveringar genom att de kan löpa under flera år. Staden ska underlätta för det 

privata företagandet men samtidigt vara tydlig när uppsatta regler inte efterlevs. Att 
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pröva uteserveringar som bygglov är dock enligt min mening inte förenligt med vår 

strävan efter enklare regler för Stockholms näringsidkare. 

Jag föreslår att borgarrådsberedningen föreslår att kommunstyrelsen beslutar föl-

jande. 

Skrivelse från Rådet till skydd för Stockholm skönhet om ”Uteserveringar, över-

syn av tillståndsgivning” anses besvarad med vad som anförs i denna promemo-

ria. 

 

 

Stockholm den 7 oktober 2010 

 

ULLA HAMILTON 

 

 

Bilaga 

Skrivelse angående uteserveringar, översyn av tillståndsgivning 

 

 

Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 

 

Särskilt uttalande gjordes av borgarrådet Ann-Margarethe Liv (V) enligt följande: 

 
Stockholms restaurang- och kaféägare får självklart en underlättande faktor när uteservering-

arna kan bedrivas året runt. Men samtidigt brister det när vissa restauranger och kaféer fak-

tiskt utnyttjar sitt polistillstånd till att lagra möbler. Tillgängligheten i staden behöver öka, 

och det innefattar att uteserveringarna inte vintertid ska användas som uppställningsplatser.  

Samtidigt behövs fler kraftfulla insatser för att uteserveringarna sommartid ska vara till-

gängliga för alla. Trafikkontoret måste agera tuffare än idag mot olovligt utnyttjande av of-

fentlig mark för förvaring, etc. Staden bör vara mycket tydligare om detta och den borgerliga 

majoritetens agerande har hittills präglats av tvehågsenhet och en ovilja att hävda de regler 

som gäller. Här har det varit ett sent uppvaknande hos ansvariga borgarråd, men de insatser 

som nu planeras är välkomna (kontrollmärkning samt fördjupat samarbete mellan ansvariga 

enheter och handikapporganisationer). 
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ÄRENDET 

 

Skönhetsrådet har i en skrivelse den 25 maj 2009 till kommunstyrelsen pekat på att 

vissa av stadens restauranger och caféer har tillstånd för uteserveringar året runt. 

Skönhetsrådet menar att det inte är givet att en yta som tidigare upplåtits några som-

marmånader lämpar sig att användas för serveringsändamål året runt. En annan kon-

sekvens är att vissa restauranger och caféer använder sitt tillstånd för att lagra möbler 

och inhägnader. 

 

BEREDNING 

 

Ärendet har remitterats till stadsledningskontoret och trafikkontoret för yttrande. 

 

Stadsledningskontoret 

 

Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 3 december 2009 har i huvud-

sak följande lydelse. 

 

Stadsledningskontoret delar skönhetsrådets syn att det är positivt att staden fått allt fler ute-

serveringar som bidrar till en levande utomhusmiljö. Stadsledningskontoret tycker att det 

även vintertid är ett trevligt inslag i gatubilden om uteserveringarna används som uteserve-

ringar och inte som en uppställningsplats för möbler. Stadsledningskontoret menar att ute-

serveringar som används som uppställningsplats för möbler försämrar tillgängligheten och 

därför inte ska finnas i stadens offentliga rum. 

Trafikkontoret skriver i sitt yttrande i detta ärende att de ska kontakta polisens tillstånds-

avdelning för att diskutera åtgärder för att få bort de uteserveringar som används som möbel-

förråd. Trafikkontoret hoppas att ett besök från dem tillsammans med polisen ska resultera i 

att villkoren för uteserveringar följs vilket till exempel innebär att möbler och annan utrust-

ning ska tas bort när restaurangen eller caféet inte är öppet. Stadsledningskontoret tycker att 

detta är en mycket bra åtgärd. 

 

Trafikkontoret 

 

Trafikkontorets kontorsutlåtande daterat den 30 november 2009 har i huvudsak 

följande lydelse. 

 

Skönhetsrådet har uppmärksammat att vissa restauranger och caféer i staden har tillstånd för 

uteservering året runt. Rådet anser att denna utökning av tiden för tillstånd i vissa fall inne-

bär att utformning och gestaltning i många fall inte står i relation till de miljöer där de är 

placerade. En annan konsekvens är att vissa restauranger använder sitt polistillstånd för att 

lagra möbler, inhägnader m. 

De regler för upplåtelsetidens längd som nu gäller, har av Kommunfullmäktige fastställts 

till att vara maximalt tre år och i de villkor som Trafikkontoret föreskriver restaurang- café-

innehavaren anges en sommarsäsong, 1 april till 15 oktober, och en vintersäsong, 16 oktober 

till 31 mars. 

Uteservering är ett självklart, trevligt och omtyckt inslag i staden. En uteservering är ett 

bidrag till en attraktiv gatumiljö. 

I villkoren för uteserveringar på offentlig plats förutsätts att det är servering som bedrivs 

på platsen och att den inte utnyttjas som lager/förrådsyta. Bord, stolar, inhägnader och övrigt 

som hör till uteserveringen måste tas bort från gångbanan/torget under den tid av dygnet som 
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verksamheten har stängt.  

Vid enhetens kontakter med Stadsbyggnadskontoret har regler för bygglovskrav förmed-

lats och i de villkor Trafikkontoret ställer framgår hur uteserveringen kan utformas utan att 

bygglov krävs. Eventuella förändringar av bygglovskraven kan inte göras av Trafik- och 

renhållningsnämnden utan av Stadsbyggnadsnämnden. 

Trafikkontoret anser inte att det ska vara möjligt att utnyttja polistillstånd enligt ord-

ningslagen för upplåtelse av offentlig plats till uteservering, till förråd/lager av olika sorters 

material. Uteserveringen ska bidra positivt till gatumiljö och stadsliv, ett möbelförråd/lager 

kan inte anses göra detta och Trafikkontoret anser därför att dessa företeelser ska bort från 

den offentliga platsen. 

Polisen har den juridiska möjligheten att ingripa i denna fråga då det är ett brott mot ord-

ningslagen och Trafikkontoret kan vid ansökan om förnyelse/förlängning av tillstånd avstyr-

ka detta. En sådan avstyrkan  leder ofta till att restaurangen byter ägare till ny juridisk person 

varför denna avstyrkan ofta inte får önskad effekt. Då även Trafikkontoret har ett starkt öns-

kemål att dessa möbelförråd kommer bort från stadens gator och torg ämnar vi ta kontakt 

med polisens tillståndsavdelning för att diskutera åtgärder kring detta. Förhoppningsvis kan 

ett besök av personal från kontoret tillsammans med polisen resultera i att tillståndet används 

för vad det är ämnat för, dvs. uteservering, och att de regler som gäller för uteservering 

respekteras, såtillvida att möbler och liknande tas bort under den tid restaurangen/caféet inte 

är öppet. Om så inte sker har polisen möjligheter att gå vidare med sanktionen enligt ord-

ningslagen. 
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Bilaga 

 
 


